
Havelské posvícení je také známo jako císařské. To proto, že se císaři Josefu II. nelíbilo, že v 
každém místě se slaví posvícení jindy. A protože se lidé o posvícení navštěvovali a při té 
příležitosti obchodovali a pracovní morálka velice trpěla, chtěl císař posvícení sjednotit 
právě na sv. Havla. Což se opravdu stalo v roce 1787, kdy vydal nařízení o jednotném 
posvícení první následující neděli po sv. Havlu. Havelské posvícení se dodnes slaví v mnoha 
krajích naší krásné země a ke každému posvícení patří dobré jídlo, pití a zábava.  Posvícení 
bývalo jedním z nejoblíbenějších svátků prostého venkovského lidu, kterým zároveň 
oslavovali ukončení polních prací. 

Vážení rodiče, prosíme o donesení ozdobiček na 

hnětýnky. 

DĚKUJEME 😊 

 

 


